
D. 2023.06.07, bestyrelsesmøde  
  

Hvor:       Tumlehuset. Lokation flyttet til Østerbo.  

Hvornår:   Fra kl. 17.15 til kl. 19.45 (17.15-19.15) 

Hvem:       

Forældrerepræsentanter:  

• Christian Wulff Colmorn, Børnehuset Grundtvigsvej   

• Helle Sørensen, Børnehuset Moltkesvej  

• Mette Franck Højbjerg Mathiasen, DII Tumlehuset  

• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave  

• Josefine Baden, DII Hurlumhejhuset    

• Ingen repræsentant Børnehuset Vidtskue  

Afbud: 

Maria 

Anni 

Christine 

 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Marlene Ostenfeldt Mark Madsen, DII Hurlumhejhuset   

• Maria Rasmussen, Børnehuset Moltkesvej 
 

Dagtilbudsleder: Lisbeth Skjøttgaard  

Referent:  Helle                         

 
 
Dagsorden:  
Kl. 17.15-17.45:  

1) Pædagogisk læringsmiljø i Tumlehuset  

• Fortælling om Tumlehuset’s valg af pædagogiske læringsmiljøer 
Punktet udgår fra dagsorden. 

 
Kl. 17.45-18.15: 

2) Tilbageblik på bestyrelsesåret, hvad fik vi med? 

• Blev forventningerne indfriet? 

• Hvis ja, hvordan?  

• Hvis nej, hvorfor ikke?  

 

Input fra bestyrelse om årets gang i bestyrelsen: 

• I efteråret behandlede vi madordning, og det var værdifuldt at vi kunne diskutere det i fællesskab 

som bestyrelse 

• Interessant at vi behandler separate emner, ex. bæredygtighed – der var også god respons fra 

forældrerådene omkring dette.  

• Der er et ønske om at vi fortsætter at afholde møder i de forskellige huse. Det giver god inspiration 

at besøge de forskellige huse, at høre om læringsmiljøer, måder at organisere sig på – det er 

inspiration, der kan medtages til forældrerådene i de forskellige institutioner og skabe dialog.  

• Struktur og årshjul bliver værdsat, og det styrker vores indsats som bestyrelse. 



• Som medarbejder får man et ekstra perspektiv ift. at diskutere ex. kost i bestyrelsen.  

• Man får gode input fra bestyrelsen, og det er vigtigt at kunne melde tilbage til sin institutions 

forældreråd omkring behov for input.  

• At kunne udveksle erfaringer med andre institutioner giver stor værdi – at se de fysiske rammer hos 

andre institutioner, giver anledning til dialog om muligheder i egne institutioner.  

• At få indblik i hvordan vi kan, skal og må navigere som politisk styret organisation.  

• Vi værdsætter at vi kan diskutere emner og tage beslutninger med fællesskabets bedste i fokus.  

 

 

• Er der nogen der ønsker/ har mulighed for genvalg? 
 

Flere medlemmer meddeler at de er interesserede i genvalg til bestyrelsen 
 

• Kommende opgaver for den nye bestyrelse 

• Bestyrelsens rolle ifm. tilsyn (er rammesat til 1. kvartal 2024) 

Januar, februar og marts ´24 

Introduktion til forløbet gennem video fra Aarhus Kommune.  

Orientering om fokuspunkter v. tilsyn, om processen samt forældrerådenes/bestyrelsens rolle.  

• Deltagelse i læringssamtale (13.09.2023 fra 13.30-15.30) 

Bestyrelsesformand samt gerne et yderligere medlem skal deltage 

• Andet? 

 
 
Kl. 18.15-18.40: 

3) Nyt fra dagtilbuddet 

• Pladsudnyttelsen 
I 2022 har vi haft et plus på 2 mio. på pladsudnyttelsen (beløbet er brugt til løn). 
Vi har en udfordring ang. vores børnehaver. Tilsyneladende har vi ”nok” vuggestuebørn, men udfordringer 
med at få nok børnehavebørn.  
Vi har klaret os hidtil via konvertering af vuggestuepladser til børnehavepladser.  
Omorganisering er krævende, og det er vigtigt at vi får det faktuelle på plads, inden vi handler.  

• Rekruttering af ny PL til Vilhelm Becks Vej 
Processen er undervejs 

• Fortsættelse af afdelingernes arbejde med sprogstrategierne. (Børns tidlige sprog) 

 
Kl. 18.40-18.50: 

4) Ny Børne og Unge politik 

• Kort gennemgang v. Lisbeth – bilag vedhæftet 
Den nye Børne og Ungepolitik er gennemgået i lederteamet. Lederteamet er begejstrede for materialet og 
anser det som et brugbart værktøj.  

 
Kl. 18.50-19.30: 
          6) Dialog om arbejdet som forældreråd eller forældrebestyrelse i et dagtilbud 

• Med udgangspunkt i dialogkort fra FOLA 
            
 
Kl. 19.30-19.45: 
         7) Evt. 
 
 
Mange hilsner  
Lotte og Lisbeth  



 
 
 

Der tilbydes lidt let til maven       


